

# ACTA del Consell de Barris de Volpelleres

Dia: Dilluns, 9 de desembre de 2024  
Hora: de 18.30h a 20.20h  
Lloc: Biblioteca Miquel Batllori, Volpelleres  
Sessió: 2a sessió

## Hi assisteixen:

### Presidència

Sr. Jordi Puigneró Ferrer, president del consell  
Sra. Maria Torné, sots presidenta del consell (AV Volpelleres)  
Sr. Claudio Verdú, sots president del consell (AV Can Cortés)

### Per part dels grups municipals

Sra. Ana Lemkow Tovas, vocal grup En Comú Podem  
Sr. Joan Carles de Blas Salvador, vocal grup PSC  
Sra. Sara Barrera Sánchez, vocal grup PP  
Sr. Jordi Guerrero, grup ERC

### Per part de les entitats

Sra. Margarita Vila, Associació de veïns del Barri de Volpelleres  
Sr. Angel Josep Garcia Bassets, Associació de veïns de Sant Domènec Est i Oest  
Sr. Ignasi Corretger, Associació Txoco Vulpes

### Per part de l'Ajuntament

Sr. Francesc Duch Altet, regidor de Participació Ciutadana  
Sra. Cristina Paraira Beser, regidora de Gestió urbana, mobilitat i canvi climàtic  
Sra. Esther Madrona Grasses, regidora de Cicle de vida, promoció ciutat i memòria històrica  
Sr. Carles Brugarolas, tinent d'alcalde d'Economia  
Sra. Marina Casals Tres, sots presidenta Participació Ciutadana  
Sr. Oriol Arechavala Roé, tècnic de Participació Ciutadana  
Sra. Ester Castanyer Corominas, tècnica de Participació Ciutadana  
Sra. Olga Sentís Barja, Participació Ciutadana  
Sra. Laura Gordo Laguna, Servei d'Acció Comunitària  
Sr. Fernando Cortizo, assessor de la regidora de Cicle de Vida

### Per part de la ciutadania

Sra. Laura Sánchez Parejo, Sr. Mario Carpio Giménez, Sra. Dolors Giménez, Sr. Martí Huertas,  
Sra. Blanca Minuesa

### Per part de la premsa

Sr. Pau Vázquez, Media; Sr. Nelio Ballart, TotCugat

### Ordre del dia:

1. Aprovació de l'acta anterior
2. Nomenament de l'equip de presidència
3. Informe de presidència
4. Estat dels projectes del Pressupost Participatiu
5. Grups de Treball
6. Activitats al barri: Valoració de les activitats realitzades i properes activitats
7. Torn obert i valoració de la sessió

### Desenvolupament de la sessió:

El Sr. Puigneró obre la sessió i dona la benvinguda als assistents.

#### 1. Aprovació de l'acta anterior

La Sra. Torné exposa que l'acta anterior no està del tot completa.

El Sr. Puigneró explica que és una acta d'acords ja que la sessió es grava però si falta alguna qüestió important es pot afegir.

S'aprova l'acta anterior.

#### 2. Nomenament de l'equip de presidència

El Sr. Puigneró informa que en el proper consell de barri ja tornarà el president del consell, el Sr. Brugarolas. Comparteix que es van proposar per a l'equip de presidència la Sra. Maria Torné presidenta de l'Associació de veïns del Barri de Volpelleres i el Sr. Claudio Verdú president de l'Associació de Veïns de Can Barata.

S'accepta la proposta i també seran els representats del consell de barri al Consell de Ciutat.

#### 3. Informe de presidència

3.1 Pla de voreres, la Sra. Paraira explica el pla que té 4 vessants:

1. Concurs públic de manteniment 2025-2030, en dos lots: les voreres i l'asfalt
2. Actuacions concretes en alguns barris, hi ha sis barris detectats més urgents
3. Temes de manteniment diferents com talussos, Taula d'accessibilitat, juntes dilatació
4. Feines de la brigada municipal

3.2 Pas sota l'autopista AP7, acabat i a punt de *recepcionar*

3.3 Carril bici i vorera carretera de Rubí, al gener s'acabarà

3.4 Passarel·la vianants AP7 Can San Joan, a principis del 2027 estarà fet

3.5 Masia Can Banyameres, s'estan fent obres i es busca un ús i un privat

3.6 Nou pavelló esportiu de la Guinardera, inici obres estiu 2025, transcendirà al barri

- 3.7 Residència gent gran a Volpelleres, hi ha la cessió d'un terreny a l'av. de la Clota
- 3.8 Nova antena telefonia Can Barata, s'anirà informant si hi ha acord entre privats
- 3.9 Escola la Mirada, es farà en un terreny a la zona de la Guinardera, la farà la Generalitat i ja no hi haurà entrebanc jurídic com en el cas del Bosc
- 3.10 Impuls al mercat de Volpelleres, la Sra. Madrona explica que s'han obert sis noves parades de caire ecològic i també s'hi està fent una adjudicació directa de la resta de parades.
- 3.11 Bústies a Can Barata, ja estan col·locades

#### Torn oberts sobre aquests temes

La Sra. Minuesa pregunta on es posarà el centre cívic que havia d'anar a Can Banyameres ja que s'està dient que no està clar l'ús.

El Sr. Garcia comparteix que de la masia de Can Banyameres existeix un pla d'usos del procés participatiu i caldria repescar-lo.

El Sr. Puigneró afegeix que no hi ha data per disposar dels recursos necessaris per tirar endavant el projecte. A Sant Cugat hi ha moltes masies i la rehabilitació de tot el patrimoni és molt car.

El Sr. Corretger aporta que es van establir les prioritats i la masia és un pilar, està al centre, demana que sigui una àgora, mentrestant proposa que altres espais tinguin diferents usos, com la biblioteca que s'ampliï a que més associacions en disposin. Pregunta com es veu.

La Sra. Torné remarca que falta lloc per a les entitats i que una opció seria la part de dalt del mercat i el local de salut mental si pogués ser.

El Sr. Puigneró afegeix que el local s'està acabant de definir i que es dirà en el proper consell.

El Sr. Garcia pregunta com es busquen les empreses, quins canals s'usen, ofereix que des de les associacions es poden donar veus per aconseguir possibles socis.

El Sr. Puigneró manifesta que s'hi està treballant perquè la ciutat necessita més ingressos ja que és una ciutat amb un patrimoni immens.

El Sr. Brugarolas comparteix que s'han aprovat el pla de sanejament i el pressupost 2025, i ara cal liquidar bé el 2024, a partir d'aquí es podrà veure la masia de Can Banyameres quin horitzó tindria.

#### 4. Estat dels projectes del Pressupost Participatiu

La Sra. Casals explica els pressupostos participatius a partir dels canvis respecte l'últim consell:

4.1 Camins escolars i carrils bici, s'estan redactant en quatre projectes: ampliació de voreres com al carrer Caldes, vianantització de carrers, millora de seguretat de vianants a 21 cruïlles, millora de carrils bicis. Concretament en aquest barri hi ha la pacificació del trànsit de Can Bellet, avinguda de la Clota elevació cruïlla, millora carril bici de l'avinguda Graells, plantació d'arbrat a la plaça de les Aixades.

La Sra. Gordo comparteix que la 2a edició del mercat de 2a mà va ser positiva i que el fet que el mercat estès obert va anar bé. Es van fer moltes activitats.

El Sr. Arechavala comparteix que la campanya de tinença responsable d'animals s'ha fet amb informadors, s'han repartit bossetes, els agents cívics hi ha donat suport i s'han fet sessions amb etòlegs. Es dona per tancada la campanya.

La Sra. Gordo comunica que qui vulgui participar pot contactar a través dels canals.

#### 5. Grups de Treball

El Sr. Arechavala explica que del grup de treball de programa de barri es va fer un qüestionari de diagnosi amb línies estratègiques i més endavant es pot tornar a fer.

#### 6. Activitats al barri: Valoració de les activitats realitzades i properes activitats

El Sr. Corretger valora sobre l'Oktober fest que el clima va ser complicat perquè no estan sota cobert, no tenen subvenció, hi ha tensió en l'associació i serà complicat seguir amb l'activitat.

La Sra. Torné planteja sobre la Festa Major que no reben subvenció però sí tenen col·laboració de comerços però estan tensos econòmicament, calen més mans i proposen fer una comissió de festes per donar-li un to més popular i de caliu, amb ajuda de Participació i Cultura. L'activitat de la Castanyada/Halloween va anar bé, i Vine a tastar el mercat també va anar bé.

El Sr. Puigneró observa que el fet de no rebre subvencions no vol dir que no hi hagi recursos, com la brigada, la policia, protecció civil, infraestructura...

La Sra. Minuesa expressa que cal tenir en compte els veïns que viuen als espais on es posa música, com a la plaça dels Rabassaires, la música estava molt alta, van ser dues nits de DJ i molt de soroll. Demana que s'habilitin altres espais. Afegeix que no es munti un escenari amb dies d'antelació ja que els nens es poder fer mal, n'hi ha un fa 4 dies.

La Sra. Paraira explica que es mouen molts metres quadrats de tarima cada cap de setmana, i com no es poden pagar hores extres s'intenta que costin els menys diners possible, i declara que els fills són dels pares i no es poden posar tanques a tot arreu, i s'intenta instal·lar punts fixes de llum. Del tema de soroll en ser un barri nou es poden repartir les activitats.

La Sra. Torné aclareix que s'han tingut pocs diners i es va triar una zona per no desplaçar els punts de llum. Explica que molta gent es va queixar que acabava massa d'hora. Es va respondre que era per normativa. S'intentarà tenir-ho en compte.

La Sra. Paraira comparteix que hi ha una suspensió del mapa acústic en diverses festivitats establertes, però no es pot fer en tot.

#### 7. Torn obert i valoració de la sessió

El Sr. Corretger felicita les sots presidències i comenta que a ell com a entitat no se'l va consultar, apunta que hi ha quatre entitats i hagués volgut una presentació, i demana a nivell de participació quines entitats poden ser-hi ja que és complicat. Agraeix parlar de quan es poden fer els punts de llum en aquest mandat, comenta els espais de poli ús, i trasllada que el parc entre Can Barata i Volpelleres és una *pseudoautopista* fet que el farà malbé.

El Sr. Puigneró afirma que no hi ha voluntat d'excloure ningú, la voluntat és de parlar amb els veïns i s'ha fet dues sots presidències. Aporta que sobre el camí de terra es mirarà.

La Sra. Lemkow denuncia que el camp de futbol del costat del Mercantic s'omple de cotxes i és un espai públic. Reflexiona que l'estació està a cinc minuts, és un tema de medi ambient ja que hi ha un col·lapse de trànsit.

El Sr. Puigneró remarca que el Mercantic és un actiu de Sant Cugat i cal entendre que enriqueix. La Sra. Paraira comparteix que el camp es va adaptar com a aparcament dels establiments de la zona, no és la solució ideal, no hauria de ser un pàrquing, demana paciència, és un mentrestant.

La Sra. Sánchez es presenta com a podòloga i opina que al barri falten serveis.

El Sr. Huertas és de la comunitat de veïns de la plaça de la Vinya, exposa que hi ha un problema de vibracions i sorolls i s'havien de posar uns aparells de vibracions, pels busos a l'edifici verd, els FGC, trànsit rodat, també hi ha una xurreria, no és la ubicació ideal i demana que sigui per un temps curt per un tema de sortida de fums, també hi ha els camions de Mercadona, cotxes en doble fila, i demana als regidors que ajudin en la renovació dels busos.

La Sra. Paraira es compromet a preguntar el per què no s'han posat els aparells de vibració, dels busos s'està intentant avançar la compra dels busos ja que encara s'està licitant. Quant a la xurreria mirarà l'autorització, revisarà i donarà resposta.

La Sra. Vila demana que les actes siguin més completes i demana més transparència amb els diners que sobren dels pressupostos participatius. Creu que hi ha d'haver consignació pressupostària per als projectes aprovats el 2022. Demana que quan s'aprovi un projecte que es miri bé la viabilitat.

El Sr. Puigneró respon que hi ha un marge d'error i cal revisar. Quant als diners s'hauria de mirar que els diners dels pressupostos participatius s'executin en el mandat, cal ser capaç de fer menys coses i fer-les. Explica que els diners sobrants es tornen a una bossa comuna. Està d'acord en tenir la transparència.

La Sra. Barrera comenta diversos temes: 1.hi ha molt de trànsit a primera hora i pregunta si hi ha alguna cosa en perspectiva, 2.mercat de Volpelleres, 3.masia de Can Banyameres.

El Sr. Puigneró aporta que cal solucionar els problemes de trànsit però a les primeres hores és difícil a tot arreu.

La Sra. Paraira afegeix que l'Ajuntament treballa amb els carrils bici, els camins escolars, els busos, fer les voreres més amples, busos nous, noves línies, estacions, la passera.

Es tanca la sessió a les 20.20h